
Wantrouwen of vertrouwen 
Maarten Zwankhuizen, fractievoorzitter SGP Scherpenzeel, 4 juli 2023. 

Algemeen 
Bij de algemene beschouwingen vorig jaar zeiden we dat we in een crisistijd leven. Natuurlijk is de ene 

erger dan de ander. En: soms máken we van dingen een crisis. 

In ieder geval beleven we onzes inziens nu een vertrouwenscrisis. Tussen overheden en overheid en 

inwoners. Voorbeelden? Gedupeerden van de toeslagaffaire wachten nog steeds. Groningers wachten 

nog steeds. Recentelijk klapte het overleg over het Landbouwakkoord.  Vage toezeggingen, zelfs experts 

geloefden er niet in. De huisvestingswet om eigen woning aan te bieden voor verkoop: Het zal vast niet 

van komen, maar de toon is gezet. Recentelijk bleek ook dat de verslagen rond het ‘functie elders debat’ 

in de Tweede kamer toevallig verdwenen zijn… en als laatste: in de bekende Woondeal is 

overeengekomen dat bouwen van grote aantallen woningen gepaard zal gaan met investeringen in de 

infrastructuur. Maar u raadt het al: “de noodzakelijke verbetering van A1/A30 worden uitgesteld.” 

Kortom: dat burgers de overheid niet meer vertrouwen heeft een reden. Van die overheid maken wij 

deel uit! Laten wij als lokale overheid hier niet aan meedoen. Onze verantwoordelijkheid is groot. Laten 

we, op momenten dat we met negatieve gevolgen van landelijk beleid geconfronteerd worden, duidelijk 

aangeven hoe het zit. En dat wij niet alles kunnen rechtzetten. 

De Scherpenzeelse aanpak moet beter kunnen opleveren! Het is al eerder genoemd tijdens de 

opinievergadering over de kadernota, en ik heb de opmerking voor nu bewaard: Het is te waarderen dat 

we op deze manier over een kadernota kunnen debatteren en na afloop met elkaar door één deur 

kunnen. Met alle verschillen die er zijn. 

Is de Scherpenzeelse aanpak alléén de oplossing? Ten diepste niet. Waar vertrouwen we op? In een van 

de Psalmen in de Bijbel staat: ”Vest op prinsen geen betrouwen”. Mensen, zelfs overheden kunnen ons 

niet geven wat we nodig hebben. We zijn afhankelijk van God Die kan helpen. De wijze koning Salomo zei 

het zo in de Spreuken (3:5): “Vertrouw op den HEERE met uw ganse hart, en steun op uw verstand niet.” 

Het mag ons wel bescheiden maken. 

Dat is onze wens aan de raad, het college en de organisatie.  

De kadernota 
De algemene indruk is prima. We danken nogmaals de organisatie voor het werk en het leveren van een 

helder stuk. 

Als we op de centen blijven letten, de meicirculaire inpassen voor de begroting, dan hebben we ondanks 

alle ontwikkelingen niet te klagen. Let wel: we hoeven niet met de borst vooruit te lopen. Een zwaar 

tegenvallende septembercirculaire zou alles in een heel ander daglicht plaatsen. 

Nog wat aanvullende opmerkingen naar aanleiding van de kadernota behandeling in de opinieronde en 

opmerkingen van andere partijen. 



Ravijnjaar 
Zoals gezegd maar ook aangegeven door de wethouder: we moeten plannen gaan maken om de 

gevolgen van het ravijnjaar en verder op te vangen. Het bedrag wat nu gereserveerd staat handhaven en 

wat ons betreft met de raad nadenken over de aanpak ervan. 

Loon en Prijscompensatie en CAO 
We wachten met spanning af hoe de definitieve verwerking van deze posten gaat aflopen. We roepen 

het college op er alles aan te doen om dit met de begroting helder te hebben. 

Begraafplaatsen 
We zijn blij met de aanpak en uitbreiding van de begraafplaats. We staan voor een waardige kwalitatief 

goede begraafplaats met wat ons betreft niet koste wat het kost kostendekkende tarieven. We snappen 

dat wellicht anderen hier anders over denken, maar we waarderen de toon die gehanteerd is over 

begraafplaatsen. Dat is in het verleden wel anders geweest. 

Lastenontwikkeling en OZB 
De kadernota gaat uit van 6% OZB verhoging. Dat is conform eerder gemaakte afspraken. Als dat nodig 

is, verdedigen wij die keuze zoals we altijd gedaan hebben. We laten het aan de inschatting van het 

college over om hier wijs mee om te gaan. Bij twijfel niet inhalen. Maar als het verantwoord is, dan 

zullen we het toejuichen. Maar dan verzoek ik het college duidelijk aan te geven wat de structurele vrije 

ruimte is in de meerjarenraming. 

Sociaal domein 
We weten dat er hard wordt gewerkt om de basis op orde te brengen. Dat vertrouwen hebben we 

gegeven. We kijken uit naar rapportage in de begroting. We zullen vast vaker van gedachten wisselen 

over kostenbeheersing. Maar laten we ons vooral bezig houden met de mensen die de zorg echt nodig 

hebben. En zien hoe we het voor die gevallen goed kunnen doen. 

Mobiliteit 
Reeds vaker kwam mobiliteit aan bod. Daarin gaat het altijd over de N224. Belangrijk voor het college 

om daar aandacht voor te blijven vragen. Het nieuwe Gelderse coalitieakkoord wil inzetten op 

verbetering mobiliteit, maar noemt de N224 niet. Huiswerk voor het college, die de weg naar het 

provinciehuis wel weten. 

Asiel- en Immigratiecrisis 
Iets wat veel gemeenten boven het hoofd hangt is de asiel- en immigratieproblematiek. Hoe je er ook 

over denkt, maar dat het beleid en de uitvoering ervan aan alle kanten faalt zal iedereen wel over eens 

zijn. Nu zijn er die zeggen: als oplossing moeten we versneld helpen en meer asielverzoeken honoreren. 

De SGP heeft een duidelijk ander standpunt. Het is nu niet het moment om het debat te voeren. Wat ons 

betreft heeft de aanpak van het college steun om in te zetten op opvang van Oekraïners. Ook daarvoor is 

hulp nodig. Wat ons betreft zijn we zeer terughoudend bij andere grootschalige plannen die gewoon niet 

passen op de schaal van Scherpenzeel. Laten we ons zeker geen vette worst laten voorhouden. Zo zou 

het niet moeten werken bij de overheid. De SGP heeft genoeg van “woest-aantrekkelijke aanbiedingen”. 



Inclusie & Diversiteit 
We hebben de memo over de aanpak om te komen tot een inclusie- en diversiteitsagenda gelezen. U 

snapt dat wij dat proces ook met belangstelling volgen. Je kan er respectvol over debatteren, ook dat is 

een groot goed, maar daarmee is voor ons de uitkomst niet om het even. 

Reactie op een aantal specifieke opmerkingen in de opinieronde 

Toeristenbelasting 
De opmerkingen gemaakt over “We doen nader onderzoek naar mogelijke differentiatie in de heffing van 

de toeristenbelasting voor kampeerovernachtingen en verblijfsovernachtingen” zijn wat ons betreft 

terecht. Dit hoeft wat ons betreft niet onderzocht te worden en zal geen steun hebben. 

Zelder en de Groeperlaan 
De opmerkingen gemaakt over “Vanwege de bouw van woonwijk Zelder wordt de Groeperlaan 

verschoven. Het groen zal na uitvoering van de woningbouw en civieltechnisch werk hersteld moet 

worden.” Lijken ons terecht. Ten laste te brengen van project Zelder lijken ons meer dan logisch. 

Afsluitend 
We hopen op een goede samenwerking we wensen een ieder de nodige rust toe tijdens het reces, en 

hopen op voorzetting van de samenwerking in het najaar. 


